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P r o t o k ó ł    Nr XII/2011 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 września 2011r. w  sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1120 

 
I. Otwarcie. 
                  Otwarcia XII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch 
witając: radnych,  Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, 
kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Macieja Bierłę, sołtysów, redaktorów Gazety 
Jarocińskiej i Życia Jarocina oraz przybyłe w trakcie sesji: dyrektor Szkoły Podstawowej           
w Kotlinie Edytę Orpel i dyrektor Przedszkola Publicznego w Kotlinie  Elżbietę Krawczyk. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
               Przed przedstawieniem porządku obrad Przewodniczący Rady pytając czy są wnioski 
do porządku  obrad  wnioskował o wprowadzenie  do porządku obrad projektu uchwały        
w sprawie sprostowania błędu rachunkowego. 
Za wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady  o działaniach podejmowanych w okresie od XI 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności  Wójta Gminy w okresie od XI sesji Rady oraz                       

z wykonania uchwał Rady. 
7. Podjęcie oświadczenia w sprawie ustanowienia roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława 

Rymarkiewicza. 
8. Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie  na kadencję 2012 – 2015. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- określenia warunków  i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Kotlin, 
- zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
  oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok, 
- sprostowania błędu rachunkowego. 

     10. Wolne głosy i wnioski. 
     11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zg łoszone na XI sesji Rady. 
     12. Zamknięcie obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
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                Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejszą sesję prowadził będzie do godz. 
1030, a później poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady, a to z tego powodu, że  ma wezwanie 
w celu stawienia się przy ustalaniu  przez geodetę granicy działek przy ul. Kpt. Sobczaka. 
 
ad.3 Przyjecie protokołu z XI sesji Rady Gminy. 
                  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
opinię o treści protokołu z XII sesji, wnosząc o jego przyjęcie. 
Protokół przyjęty został 15 głosami „za”. Protokół  wyłożony został do wglądu. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o powołanie z dniem 1 stycznia 2012r. Gminnego 
Ośrodka Kultury, który działał już kiedyś i  działalność ta została przerwana , z powołaniem 
kierownika tego ośrodka. 
Radny Szczepan Szymczak pytał:  
- czy prawda jest, że grunty zajęte  pod  boisko sportowe w Magnuszewicach nie stanowią  
  własności Gminy? 
  Radny Szymczak informował, że mimo, iż jest zakupiona kosiarka boisko w Magnuszewicach  
  jest w takim stanie, że gorszego nie ma. Remontu wymaga szatnia oraz ławki. 
- w imieniu mieszkańców  bloków przy boisku pytał -  kiedy założona będzie siatka przy 
  boisku od strony bloków? 
Kolejna sprawa, którą poruszył radny Szymczak, to odprowadzanie wody z pól Zakładu 
Rolnego w Magnuszewicach przy drodze w kierunku Prus. Radny informował, że przy drodze 
tej zniszczony jest mostek na której była studzienka odprowadzająca wodę . 
Następna sprawa  o którą pytał radny Szymczak, to  nieprawidłowości przy odprowadzaniu 
ścieków przez Zakład Przetwórstwa Owocowo-Warzywnego, o czym radny  jak mówił 
dowiedział się z Internetu, a o których mógłby zdaniem radnego powiedzieć coś więcej 
Przewodniczący Rady, który jest bliżej tematu. 
Radny Szymczak wnioskował o  ustawienie tabliczki z numerem domu 53/2 przy drodze 
Magnuszewice – Kotlin przed przejazdem kolejowym od strony Magnuszewic. 
Radny Bogdan Pacholak  pytał – kiedy będzie wykoszone przy skrzyżowaniu przy stawie        
w Racendowie?      
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XI 
sesji Rady. 
                 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- uczestniczył  w uroczystości jubileuszu 80-lecia  OSP w Magnuszewicach i w Twardowie, 
- był członkiem komisji w konkursie „Piękno naszej gminy”, 
- 23 września uczestniczył w Forum Gospodarczym Powiatu Jarocińskiego zorganizowanym  
  w Witaszycach, 
- uczestniczył w posiedzeniach stałych komisji Rady, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych. 
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         Następnie Przewodniczący Rady odpowiedział na pytania zadane przez radnego 
Włodzimierza Szymkowiaka na XI sesji Rady informując, że do programu sesji nie 
wprowadzono tematu o przygotowaniu szkół do nowego roku szkolnego z uwagi na to, że 
zgodnie z ustawą o systemie oświaty w miesiącu październiku Rada Gminy zapoznaje się         
z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych za dany rok szkolny i temat ten byłby 
powtarzany. 
Odnośnie komisji Rady Przewodniczący poinformował, że w roku 1990  Rada Gminy 
powołała stałe komisje: Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Bezpieczeństwa  Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej i do tej pory nazwy tych 
komisji nie zostały zmienione. W latach 1990 -1994 przewodniczącym Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultur …  był radny Włodzimierz Szymkowiak. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  złożył wniosek na piśmie  o uzupełnienie i dodanie              
w nazwie Komisji Rady  słów: „ Kultury Fizycznej i Sportu”. 
Przewodniczący Rady był zdania, że nazwy komisji powinny być krótkie, a zadania komisji 
powinny być określone w zakresie tych komisji. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XI sesji Rady oraz z wykonania 
uchwał Rady. 
                      Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XI sesji Rady Gminy w dniu 31 
sierpnia  br. stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie Wójt poinformował, że: 
- 5 września  podpisał umowę z firmą Przedsiębiorstwo Robót Drogowych  „DROBUD”  
  w Jarocinie na przebudowę drogi gminnej w Kurcewie  na kwotę 394.077,87 zł, 
- również 5 września podpisał umowę  z firmą: „Związek Spółek Wodnych” w Jarocinie na  
  wykonanie remontu ulicy Wąskiej na kwotę 51.799,24 zł oraz budowę chodnika przy Szkole  
  w Woli Książęcej na kwotę 51.567,61 zł, 
- 19  września rozpoczęty został odbiór końcowy kanalizacji  sanitarnej w Wilczy, a odbioru  
  dokonano  20 września po złożeniu przez firmę  „KANWOD” z Węglewa wszystkich  
  wymaganych dokumentów, 
- 23 września odbył się przetarg na wykonanie usługi  udzielenia kredytu bankowego 
  długoterminowego w kwocie 1.600.000,00 zł  na sfinansowanie zadań inwestycyjnych. 
  Najdroższą ofertę złożył  Bank Spółdzielczy w Jarocinie na kwotę 262.635,76 zł. 
  Najtańsza oferta, to oferta  złożona przez ING Bank Śląski  Oddział w Poznaniu  na kwotę  
  248.859,92 zł. 
  Na dzień dzisiejszy nie dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty, ponieważ komisja 
  przetargowa bada ważność złożonych ofert. 
- 8 września z przyczyn formalnych  nie odbył się planowany odbiór boiska Orlik. Dnia 16 
  września ponownie zgłoszono obiekt do odbioru i wyznaczono termin odbioru na dzień 23  
  września i w dniu tym komisja odbiorowa nie zakończyła  czynności odbiorowych . Oficjalny  
  termin odbioru ustalono na 3 października br.  
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  Zgodnie z umową termin zakończenia robót minął 8 września br. Wykonawca będzie  
  ponosił sankcje finansowe niedotrzymania terminu. Jest to za każdy dzień ponad 3.300,- zł. 
- na 23 września ogłoszony został przetarg  na przebudowę drogi gminnej Wyszki –  
  Magnuszewice na która  wartość kosztorysowa wynosi 748.096,65 zł. Otwarcie ofert  
  nastąpi 10 października. 
Poza tym  w okresie międzysesyjnym Wójt : 
- 4 września  uczestniczył w dożynkach powiatowych w Cielczy, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich  w sprawie funduszu sołeckiego na 2012 rok, 
- uczestniczył w Forum Gospodarczym Powiatu Jarocińskiego jakie odbyło się w Witaszycach. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7 Podjęcie oświadczenia w sprawie ustanowienia roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława 
Rymarkiewicza.  
                   Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii komisji, co do oświadczenia jak i projektów uchwał. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej Stefan Taczała   i Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu    
i Finansów przedstawili opinie pozytywną komisji  co do oświadczenia  jak i projektów 
uchwał. 
Oświadczenie Nr 2/XII/2011 w sprawie ustanowienia roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława 
Rymarkiewicza  Rada Gminy podjęła jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2012 – 2015. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że zgłoszono 5 kandydatów na ławników i 5 
ławników ma wybrać Rada. 
                    Pozytywną opinię Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników  
stanowiącą załącznik do protokołu przedstawiła przewodnicząca Zespołu Jolanta Urbaniak. 
                   Następnie ustalono  następujący sposób głosowania w wyborach na ławników: 

1) radni otrzymują kartę do głosowania z 5 nazwiskami kandydatów na ławników 
wpisanych w porządku alfabetycznym,  opatrzoną  pieczęcią Rady Gminy, 

2) wybory przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna, 
3) głosowanie odbywa się poprzez wyczytanie przez członka Komisji Skrutacyjnej z listy 

obecności nazwisk radnych, którym wręczana jest karta do głosowania. Aby 
zachować procedurę tajności głosowania radni przechodzą do biura Rady, po czym 
wracają i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucają do urny kartę do głosowania. 

4) pozostawienie nie skreślonego nazwiska kandydata oznacza głosowanie „za” 
kandydatem, 

5) skreślenie nazwiska kandydata oznacza głos oddany „przeciw” kandydatowi, 
6) przekreślenie karty do głosowania oznacza głos „nieważny”, 
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7) wybór ławników następuje zwykłą większością  głosów, w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu Rady, 

8) po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania  
i sporządza protokół, który podpisują osoby wchodzące w skład Komisji, 

9) wyniki wyborów ogłasza przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez odczytanie 
protokołu, 

10) stwierdzenie wyboru ławników następuje w drodze uchwały Rady. 
       Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” powołała Komisję Skrutacyjną  

w składzie: 
1) Jolanta Urbaniak – przewodnicząca, 
2) Krzysztof Szyszka – członek, 
3) Grzegorz Warmuz -  członek. 

Następnie przystąpiono do wyboru ławników.  
Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeliczenia głosów  
i sporządzenia protokołu z głosowania. 
Protokół odczytała  Przewodnicząca Komisji Jolanta Urbaniak. Protokół Komisji stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Kandydaci na ławników  otrzymali następującą liczbę głosów: 

1) Bartniczak Hanna   głosów  15, 
2) Dolata Elżbieta głosów 15, 
3) Krówka Teresa głosów 15, 
4) Skowrońska Beata Barbara głosów 15, 
5) Świerblewska – Fiszer Krystyna głosów 15. 

Karty do głosowania stanowią załączniki do protokołu. 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie 15 głosami „za” uchwałę Nr XII/49/2011 w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9 Podjęcie uchwał. 
                       Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie: 

1) w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę 
Kotlin . 
Uchwała Nr XII/50/2011  podjęta została 15 głosami „za”. 

2) w sprawie zmiany Gminnego   Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011. 
Uchwała nr XII/51/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

3) zmieniająca uchwałę   w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2011. 
Uchwała Nr XII/52/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

4)  w sprawie sprostowania błędu rachunkowego. 
Uchwała Nr XII/53/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 



6 
 

ad.10 Wolne głosy i wnioski. 
      
Radny Stefan Taczała  złożył  z dniem 30 września br. rezygnację z funkcji przewodniczącego 
Społecznej Gminnej Rady Sportu w Kotlinie z uwagi jak wyjaśniał na zgłaszane  uwagi pod 
Jego adresem. Radny prosił o uzgodnienie kiedy ma się rozliczyć, bowiem ma jeszcze na 
stanie nagrody. 
Wójt przyjmując decyzje radnego Taczały powiedział, że uwagi były nie bezpośrednio do 
Przewodniczącego Taczały, a do funkcjonowania sportu. 
Także Przewodniczący Rady uważał, że uwagi nie były kierowane do Przewodniczącego 
Taczały, a raczej ogólnie do sportu. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał obecnego na sesji Kamila Bachorza jako organizatora czy 
koordynatora ligi na Orliku   -   jak określał sołtys  dlaczego zmieniono regulamin rozgrywek     
i dlaczego sędziowie mają  płacone za mecze za pół godziny 20,- zł , dlaczego są podwójne 
kary  płacone przez zawodników  za żółte kartki – 3,- zł i gdy są 2 czy 3 to  jest pałza, a gdy się 
zapłaci, to kara jest anulowana? 
Sołtys Stefaniak wnioskował o naprawę drogi nr 11 w Wyszkach. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o budowę drogi Racendów – Lubinia Mała. 
Wójt wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji Rady w miesiącu październiku będzie dyskusja, co 
do wyboru drogi rolniczego wykorzystania dofinansowywanej przez Marszałka 
Województwa. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak złożył na piśmie wniosek  do budżetu Gminy na 2012 o 
modernizację trawiastego mini stadionu szkolnego z bieżnią ogólną 250 m i kompleksem 
boisk do gry w piłkę ręczną i kortem tenisowym oraz boiskiem do gry w piłkę siatkową  
plażową. 
Obiekt ten istnieje od 1989r. i nie był  nigdy remontowany informował radny Szymkowiak. 
Radny Krzysztof Szyszka odniósł się w imieniu jednej z mieszkanek Kotlina do nieszczęsnej 
jak określił  wypowiedzi Sekretarza Gminy. Radny wyjaśniał, że nie chodziło o obchody 
rocznicy wybuchu II wojny światowej, bo nie jest to święto tylko o uczczenie pamięci osób 
poległych w czasie II wojny. Mieszkanka poczuła się dotknięta, ponieważ na tablicy pomnika 
w Kotlinie są nazwiska Jej  znajomych, kolegów i członków rodziny, którzy    zginęli w walkach  
I w obozach koncentracyjnych. 
Radny Szyszka przyznał, że ma trochę żal do Wiceprzewodniczącego Rady, który 31 sierpnia 
br. prowadził  obrady sesji i który jest odpowiedzialny za koordynowanie prac Rady i który 
powinien wyjść z propozycją uhonorowania poległych, a nie zrzucać wszystkiego na Wójta. 
Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Szymczak wyjaśnił, że tradycyjnie Rada składa wieńce pod 
pomnikami pamięci w maju i listopadzie i nie chciał wychodzić przed szereg. 
Radna Jolanta Urbaniak przypomniała, że w maju wspólnie z Wójtem i Przewodniczącym 
Rady składała wiązanki i uprzątali wiązanki stare składane w roku poprzednim. Takie jest 
poszanowanie i tak wychowujemy młodzież   i podobno jest opieka harcerzy nad tymi 
pomnikami - mówiła radna Urbaniak. 

 



7 
 

Radny Włodzimierz Szymkowiak mówił, że nie należy zapominać o tych wydarzeniach             
i należy ustalić kalendarz kiedy składane będą wiązanki, na jakie święta narodowe czy 
patriotyczne. 
Radny Czesław Smoliński wypowiedział się przeciwko czczeniu rocznicy wybuchu II wojny. 
Radny Krzysztof Szyszka jeszcze raz wyjaśniał, że chodzi o uczczenie pamięci 
pomordowanych. 
Sołtys Marian Żurek przypomniał, że młodzież Gimnazjum w Woli Książęcej  w dniu 11 
listopada wspomina osoby poległe, wymieniając ich  nazwiska i nie można mówić, że się 
zapomina o tych osobach. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że pytanie padło odnośnie obchodów, a nie uczczenia. 
Na terenie gminy nigdy nie były organizowane obchody. Dalej Sekretarz mówił, że jeżeli 
mówimy o wybuchu II wojny światowej, to mamy także zakończenie II wojny. 
Sekretarz uważał, że w dniu  11 listopada należy składać wiązanki pod pomnikami pamięci. 
Sekretarz potwierdził to, co mówiła radna Urbaniak w sprawie  uporządkowania miejsc 
pamięci. 
Sekretarz był zdania, że mieszkańcy też mogą posprzątać i zapalić lampkę, a to, że  
w Pleszewie obchodzono wybuch II wojny, to zdaniem Sekretarz związane było z rokiem 
wyborczym. 
Kamil Bachorz  wyjaśnił, że przy tworzeniu regulaminu wzorował się na regulaminie 
jarocińskiej piłki halowej.  
Opłaty za kartki są po to, aby zapobiec agresji. Opłata za kartkę żółtą jest 3,- zł, za 2 żółte         
i czerwoną  5,- zł   i  10,- zł  za czerwoną za brutalny faul.  
Sędziowie za 4 godziny biorą ponad 100,- zł.  
Młodzież gra w Witaszycach i w Jarocinie do czasu otwarcia Orlika w Kotlinie. 
Co do regulaminu został on zmieniony w uzgodnieniu z kapitanami drużyn  i samych drużyn. 
Dyr. Szkoły Podstawowej w Kotlinie Edyta Orpel poinformowała, że plac zabaw przy Szkole 
Podstawowej w Kotlinie powstał w ramach rządowego programu wspierania na lata 2009 – 
2014 dla klas I  do III tzw. „Radosna szkoła”. Jest wkład Gminy i jest dofinansowanie. Nie ma 
możliwości innego rozwiązania, co do nawierzchni i kształtu. Koszt budowy placu to 210 tys. 
zł. Nie ma dyskusji co do wyglądu placu i albo dokładamy i bierzemy połowę środków albo 
nie robimy nic  i wokół szkoły rosną chaszcze. 
Wójt pytał dyrektor – jakie jest zainteresowanie placem? 
Dyrektor odpowiedziała, że ogromne. 
Wójt powiedział, że wychodzi na to, że mieszkańcy są przyzwyczajeni do tego, że  najlepiej 
nic nie robić i jak się nie robi to i tak będą narzekania. 
Obiekt ten jest mocno oblegany i robi się małe zamieszanie i potrzebna byłaby osoba, która 
zapewniłaby porządek. Wójt pytał – czy w takim razie warto to robić, czy mają rosnąć drzewa 
i krzewy? 
Dyrektor Orpel  przedstawiła koszt budowy placu: 
- 138 tys. zł  - podłoże, 
-   62 tys. zł  - zabawki  
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i na koszty te nie miała wpływu. 
Obiekt ten jest oświetlony i będzie  w najbliższym czasie założony monitoring. 
               Dyrektor Orpel poinformowała również, że w okresie wakacji wyremontowano 
schody wejściowe  do szkoły i wybudowano schody do przedszkola. Schody do przedszkola 
zostały zaprojektowane przez fachowca i zaakceptowane przez  dyrektorów: Szkoły 
Podstawowej i Przedszkola. Na inwestycje te zaplanowano ok. 51 tys. zł.  W pierwszej wersji  
projektu schodów  do przedszkola zaplanowany był podjazd do wózków z prawej strony. 
Podjazdy musza mieć odpowiedni spad, nie więcej niż 6% i okazało się, że wchodziłby na 
drogę ewakuacyjną, na co  nie zgodziłaby się  straż pożarna. Koszt schodów do szkoły to 26 
tys. zł, a do przedszkola 24 tys. zł. Koszt podjazdu wyliczono na 18 tys. zł z którego 
zrezygnowano, bo nie ma  dzieci na wózkach i oby nigdy nie by ło, a korzystałyby dzieci, które  
pewnie by biegały. Gdyby dzieci na wózkach były, to istnieje możliwość zainstalowania windy 
z prawej strony schodów. Na dziki podjazd jaki był poprzednio  przy starych schodach nie 
zgodził się  projektant i inspektor i nikt się pod tym nie podpisze, bo zagraża  bezpieczeństwu 
– tłumaczyła dyr. Orpel. 
             Następnie dyr. Orpel poinformowała, że w ramach  programu „Radosna szkoła”  
Szkoła Podstawowa w Kotlinie otrzymała także 12 tys. zł  na wyposażenie miejsca zabaw dla 
klas I do III. 
Urządzenie tego miejsca nie jest jeszcze zakończone, a będzie to w Szkole Podstawowej        
w Kotlinie na I piętrze. 
Radna Jolanta Urbaniak zabierając głos powiedziała, że  nie podobają się Jej schody do 
przedszkola. Jej zdaniem była to nowa inwestycja i powinno się likwidować bariery 
architektoniczne i powinien być podjazd, bo za 2 lata z przedszkola  będą chciały korzystać 
dzieci niepełnosprawne, a takie są. Radna Urbaniak pytała dyr. Orpel – czy będzie Ją stać na 
windę za 50 tys. zł? 
Na pytanie to dyr. Orpel odpowiedziała, że tak. 
Radna Urbaniak  powiedziała, że nie wie, czy Szkołę i budżet Gminy stać będzie na to i czy 
Rada uchwali takie środki n a windę. 
Radny Krzysztof Szyszka podziękował dyr. Orpel za budowę placu zabaw, który  jest ładny       
i solidnie zbudowany, w miejscu dzikiego zagajnika, gdzie chowali się uczniowie przed 
nauczycielami. Na placu tym jak informował radny przebywają dzieci do wieczora. 
Radny Szyszka wnioskował, aby zraszać miejsca gdzie posiano trawę na tym obiekcie, aby jak 
najszybciej wzeszła. 
Dyr. Orpel odpowiedziała, że teren gdzie posiano trawę jest zraszany. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak również gratulował tego obiektu na który Kotlin  jak 
podkreślił czekał wiele lat. Radny wnioskował  o budowę  z kostki brukowej dojścia do placu   
zabaw, aby nie wnosić piasku na nawierzchnię  oraz o ułożenie kostki brukowej przy budynku 
na boisku  Orlik. 
Wójt zapewniał, że kostka brukowa będzie ułożona zarówno na dojściu do placu zabaw  jak  
i przy Orliku. 
Radny Szymkowiak zgłosił następujące wnioski: 
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- o naprawę zapadniętej studzienki na ul. Norwida,  przy wyjeździe na ul. Kościuszki, 
- o zamontowanie barierki przy punkcie skupu, dziękując za utwardzenie wjazdu, 
- o doposażenie Orlika ze środków z Ministerstwa Sportu. 
Sołtys Marian Żurek wnioskował o: 
- naprawę drogi w Twardowie przy posesji nr 93a, 
- ustawienie słupków odblaskowych w Twardowie przy posesji nr 94.  
Wójt odpowiedział, że dziura w drodze została zasklepiona. 
Sołtys Żurek mówiąc o komunikacji autobusowej powiedział, że Twardów został w próżni. 
Przypomniał, że wnioskował  już, aby JLA  kurs Jarocin – Wyszki – Kotlin  wydłużyły o 
Twardów i Wolę Książęcą. 
Twardów ma autobus po 6 i po 7 do szkoły i o 1037 do Jarocina i do Kotlina  o 850 i powrót o 
15 i 16.  
Sołtys wnioskował aby było tak jak kiedyś: Jarocin – Tarce- Wysogotówek – Racendów – 
Sławoszew – Kurcew – Pleszew i odwrotnie  i druga strona: Jarocin – Wyszki – Magnuszewice 
– Kotlin – Twardów – Wola Książęca. Gdyby JLA otrzymały nowe autobusy, to należy dążyć 
do uruchomienia linii Kotlin – Twardów – Wola Książęca – Jarocin. 
Radny Stefan Taczała wnioskował o wydłużenie linii autobusowej idącej z Jarocina  przez 
Twardów o godz. 16 do Parzewa i dalej do Kotlina, aby młodzież z Parzewa i Sławoszewa nie 
musiała wysiadać na przystanku autobusowym na Bączewiu. 
 
ad.12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XI sesji Rady. 
                    Na wstępie Wójt przedstawił zardzewiałą rurę  wodociągową, chcąc pokazać   
radnym jak mówił jaki jest stan wodociągów w gminie i dlaczego są awarie  co ma wpływ na  
jakość wody. 
                    Następnie Wójt poinformował, że: 
- wniosek  sołtysa Wyszek o naprawę drogi nr 11  w Wyszkach przekazano do GDDKiA 
  w Poznaniu i  oczekuje się odpowiedzi w tej sprawie,  
- wnioski: sołtysa Żurka   i radnego Józefiaka  o renowację cieków wodnych Lutyni i Lubianki 
   przekazano ponownie do Rejonowego Oddziału Wielkopolskiego Zarządu Melioracji  
   i Urządzeń Wodnych w Ostrowie Wlkp. 
-  na wniosek radnego Warmuza  Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie dokonał obcięcia  
   gałęzi drzew  rosnących przy drodze powiatowej w Wilczy i droga ta  za  mostem zosta ła  
   naprawiona, 
- poszerzenie mostu na drodze Magnuszewice – Prusy planowane jest przy modernizacji tej  
  drogi, 
- wnioski do budżetu Gminy rozpatrywane  będą przy opracowaniu projektu budżetu na  
  2012 rok, 
- uchwyty do flag zamontowano na słupach przy ul. Powstańców Wlkp. i Rymarkiewicza, 
- pasy na przejściu dla pieszych  odnowiono i jezdnię brukową na ul. Dworcowej  
  naprawiono, a w tym roku planuje się jeszcze naprawę dwóch zagiętych mostków na tej  
  ulicy,  
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-  ul. 11 Listopada naprawiono, 
- wniosek o naprawę boiska przy Szkole Podstawowej w Kotlinie przekazano dyr.  
  Orpel, wskazując o rozpatrzenie wniosku przy opracowaniu planu finansowego  Szko ły na 
  2012 rok, 
- uwagi co do wyposażenia Gimnazjum w Kotlinie przekazano dyr.  Karwat, 
- uwagi co do wyjazdu dzieci z Magnuszewic i Sławoszewa  na basen  przekazano  dyr. 
  Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  Sławomirowi  Wąsiewskiemu. 
             Dyr. Wąsiewski odpowiedział na piśmie, że wyjazdy dzieci na basen rozpoczynają się 
   i kończą  na parkingu danej szkoły. Jeśli zachodzi konieczność dokonania zmian przewozów 
   należy wcześniej zgłosić taka potrzebę w swojej szkole i problem można załatwić  w ramach 
   kompetencji własnej szkoły , a nie podnosić  tego na sesji Rady. 
 - koordynowanie sportu szkolnego zgodnie ze statutem  ZOPO uchwalonym przez Radę 
   Gminy stanowi jedno z podstawowych zadań Zespołu. Wobec tego  wystąpiono do dyr. 
   Wąsiewskiego o podanie przyczyn  braku współzawodnictwa  międzyszkolnego. 
               Dyrektor Wąsiewski udzielił w tej sprawie odpowiedzi na piśmie w której 
   poinformował, że  szkoły w gminie Kotlin bardzo aktywnie uczestniczą w rywalizacji  
   sportowej, osiągając dobre wyniki  sportowe.  Dyr.  dał przykład  drużyny dziewcząt  
   w  unihokeju  osiągającej sukces oraz przykład  wspaniałej pracy i zaangażowania  
   nauczyciela  wychowania fizycznego dzięki której było to możliwe. Odpowiedź dyr. stanowi 
   załącznik do protokołu. 
- kontener na odzież  został ustawiony przez PCK za zgodą Gminy i jest to miejsce 
  odpowiednie, bowiem jest to miejsce ogólnodostępne, widoczne, a gromadzona tam odzież 
  i inne przedmioty  z których korzystają  potrzebujący zabierane są przez PCK, 
- słupki na przystanek na żądanie w Wyszkach przy cmentarzu zostały zakupione, należy tylko 
  ustalić miejsce  ich ustawienia, 
- od 1 października autobus w Sławoszewie  będzie o 530 i do godz. 6 mieszkańcy dojadą do 
pracy, a 
  Gminę dodatkowo kosztuje to 1500,- zł. Korzystać z tego kursu będą mieszkańcy 
  Sławoszewa, Woli Książęcej i Wysogotówka. 
  Wójt poinformował, że  w sprawie obsługi autobusowej  na 2012 rok prowadził będzie 
   rozmowy z PKS Kalisz i z Jarocińskimi Liniami Autobusowymi. 
  Sołtys Janusz Sierański mówił, że 100 osób dojeżdża samochodami do pracy i szkoły, a do  
  paru osób Gmina dopłaca. 
         Odpowiadając na wnioski zgłoszone na posiedzeniu Komisji Oświaty  Wójt wyjaśnił, że: 
- po oględzinach na miejscu drogi Wola Książęca – Wysogotówek  z udziałem wykonawcy  
  i inspektora nadzoru stwierdzono błąd w sztuce budowlanej. Powstałe garby nie są  
  wynikiem wady przedmiotu zamówienia. Przypuszcza się, że powstałe wybrzuszenia są 
  wynikiem podsiąkania warstwy podbudowy niżej położonych konstrukcji drogi, co może być  
  przyczyną powstawania wysadzeń w okresie zimowym.   
- co do dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków temat ten zostanie 
  szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji Rady, a nabór wniosków o 
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  dofinansowanie Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska prowadził będzie do końca 2015 
  roku. 
               Następnie radny Rady Powiaty Walenty Kwaśniewski stwierdził , że po obserwacji 
sesji Powiatu  i sesji Rady w Kotlinie może powiedzieć, że sesje w Kotlinie są dużo 
mądrzejsze. 
               Radny Kwaśniewski przypomniał, że w Kotlinie przez 20 lat obowiązywała zasada „ 
róbmy swoje”, to co do nas należy. Należy przestać  czytać wiadomości w Internecie, które 
pisane są może przez 4 czy 6  z Kotlina,  a jedynym ich interesem jest dowalić i skrytykować. 
               Co do  placu zabaw przy Szkole w Kotlinie wnuk radnego Kwaśniewskiego Antoni 
ocenił, że plac jest „ok.”. 
Dalej radny Kwaśniewski mówił, że cokolwiek się zrobi, to ktoś powie, że jest źle, a inni że 
dobrze. Są uchwały i trzeba je realizować, a wszystkim się nie dogodzi. 
Dalej radny mówił, że trzeba wyzbyć się złośliwości i trzeba słuchać tego, co ludzie mówią. 
Najwięcej mówią ci, co nic nie mówią. Słyszy się tych, co głośno mówią, a nie zawsze mają 
racje. 
              Radny Kwaśniewski poinformował, że złożył wniosek na sesji Rady Powiatu o 
wypracowanie zasad współpracy Powiatu z gminami w sprawie inwestycji. Rada Powiatu  nie 
planuje  na 2012 rok żadnego zadania dla Kotlina. Planuje natomiast jesienią objazd dróg. 
             Radny Krzysztof Szyszka  zwracając się do radnego Kwaśniewskiego wnosił, aby przy 
objeździe dróg zwrócić uwagę na odprowadzanie wody z rowu melioracyjnego przy posesji 
po prawej stronie  przy ul. Sławoszewskiej do rowu przy drodze Kotlin – Sławoszew. 
Wójt wyjaśnił, że rów przydrożny nie odbiera wody z rowu melioracyjnego. 
               Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał – czy Zarząd Dróg Powiatowych odpowiedział na 
wniosek odnośnie odprowadzenia wody z rowu melioracyjnego przy drodze Magnuszewice – 
Wyszki? 
Wójt odpowiedział, że nie otrzymano odpowiedzi. 
              Wójt Gminy powiedział, że Rada Gminy czerpie te dobre rzeczy i uważa, że z biegiem 
czasu  wypracuje jeszcze więcej i będziemy mogli się chwalić, a nie schylać  głowy i unikać 
spojrzenia tych mieszkańców, którzy są niezadowoleni ze wszystkiego. 
 
ad.12 Zamknięcie obrad. 
                      Dziękując za udział Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Szymczak zamknął XII sesję 
Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                       Komisja Rewizyjna:  
                                                                    1.Przewodnicząca Jolanta Urbaniak …………………………. 
 
                                                                    2.Członek Czesław Smoliński             …………………………. 
 
                                                                    3.Członek Mirosław Twardowski      ………………………… 
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